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Stanovisko představenstva 
k protinávrhu akcionáře
Petra Kalivody k bodu 5 pořadu 
valné hromady společnosti

Společnosti byl dne 14. 6. 2024 doručen protinávrh akcionáře Petra Kalivody (dále „akcionář PK“)  
k bodu 5 pořadu valné hromady – Rozhodnutí o objemu finančních prostředků pro poskytování darů  
(dále „protinávrh PK“).

Akcionář PK ve svém protinávrhu navrhuje, aby valná hromada schválila snížení objemu finančních 
prostředků pro poskytování darů v roce 2025 o 70 mil. Kč oproti usnesení schválenému valnou hromadou 
dne 26. 6. 2023, tj. na celkovou výši 180 mil. Kč. Ve zdůvodnění akcionář PK uvádí, že: „Valná hromada 
ČEZ, a. s., schválila dne 26. června 2023 objem finančních prostředků, které může společnost použít pro 
poskytnutí darů v roce 2024, ve výši 250 mil. Kč. ČEZ, a. s.. Akcionář navrhuje snížení objemu finančních 
prostředků pro poskytování darů v roce 2025 o 70 mil. Kč z důvodu neúměrně vysoké daňové zátěži 
společnosti a navýšení tak postrádá logiku „optimalizace“ nákladů.“

Usnesení schválené valnou hromadou dne 26. 6. 2023, na které se akcionář PK ve svém protinávrhu 
odkazuje, znělo následovně: 

„Bod 4: Rozhodnutí o objemu finančních prostředků pro poskytování darů

(1)  Valná hromada ČEZ, a. s., schvaluje objem finančních prostředků pro poskytování darů v roce 2024  
ve výši 250 mil. Kč.

(2)  Valná hromada ČEZ, a. s., schvaluje zvýšení objemu finančních prostředků pro poskytování darů  
v roce 2023 o 50 mil. Kč oproti usnesení schválenému valnou hromadou dne 28. 6. 2022, tj. na celkovou 
výši 200 mil. Kč.“

Návrh usnesení představenstva společnosti předložený k bodu 5 pořadu valné hromady svolané  
na 24. 6. 2024 zní následovně:

„Valná hromada ČEZ, a. s., schvaluje objem finančních prostředků pro poskytování darů v roce 2025  
ve výši 220 mil. Kč.“

Formulace protinávrhu PK je textovou obdobou formulace „usnesení (2)“ k bodu 4 pořadu valné hromady 
konané dne 26. 6. 2023, které směřovalo k úpravě objemu finančních prostředků pro poskytování darů, již 
schváleného valnou hromadou konanou dne 28. 6. 2022. V rámci předloženého protinávrhu není zřejmé, 
zda akcionář PK navrhuje snížení objemu finančních prostředků pro poskytování darů oproti prostředkům 
dle „usnesení (1)“ schváleného valnou hromadou 26. 6. 2023, nebo oproti návrhu usnesení předloženého 
představenstvem ke schválení valné hromadě svolané na 24. 6. 2024. 

1



www.cez.cz

Z textace protinávrhu PK tedy není zřejmé, zdali akcionář PK směřuje ke snížení již schváleného finančního 
objemu pro poskytování darů v roce 2024 (čemuž odpovídá odkaz na schválené usnesení valné hromady 
z roku 2023 a použití termínu „snížení objemu“) nebo chce naopak určit objem finančních prostředků 
pro poskytování darů pro rok 2025 (čemuž odpovídá jednak výslovné uvedení období roku 2025 v textu 
usnesení i v textu zdůvodnění protinávrhu PK a současně i skutečnost, že valná hromada svolaná na 24. 
6. 2024 bude rozhodovat o návrhu představenstva týkajícího se objemu finančních prostředků pro 
poskytování darů pouze v roce 2025).

Navíc, zdůvodnění protinávrhu PK se vymezuje vůči „navýšení“ (objemu finančních prostředků pro 
poskytování darů), které dle akcionáře PK postrádá logiku „optimalizace“ nákladů, přičemž ale návrh 
objemu finančních prostředků pro poskytování darů v roce 2025 předkládaný představenstvem této  
valné hromadě je o 30 mil. Kč nižší než objem finančních prostředků schválený pro rok 2024. 

K celkové neurčitosti protinávrhu PK přispívá také nekonzistentní označování různých bodů pořadu 
různých valných hromad, ke kterým akcionář PK svůj protinávrh směřuje:
    dle nadpisu protinávrhu „Text protinávrhu akcionáře, Petra Kalivody (dále „akcionář“), k bodu č. 5 pořadu 

valné hromady společnosti ČEZ, a.s., konané dne 26. června 2023“; 
    dle nadpisu průvodního dopisu: „Protinávrhy akcionáře k bodu č.3 a č.4 pořadu valné hromady 

společnosti ČEZ, a. s., konané dne 24. června 2024“;
    dle textu průvodního dopisu: „… tímto podávám dva protinávrhy, konkrétně k bodu č.3 a č.5 pořadu 

valné hromady společnosti.“

Ze všech výše uvedených důvodů tedy není zřejmé, k jakému období a k jaké výši objemu finančních 
prostředků pro poskytování darů protinávrh PK směřuje. 

Představenstvo po projednání Protinávrhu PK k bodu 5 pořadu valné hromady dospělo k závěru,  
že s ohledem na jeho neurčitost, vnitřní rozpornost a celkovou nesrozumitelnost není tento protinávrh 
v souladu s právními předpisy a na usnesení přijaté na jeho základě by se hledělo, jako kdyby nebylo 
přijato, a proto nebude zařazen k hlasování v rámci bodu 5 pořadu valné hromady.

Bez ohledu na nehlasovatelnost Protinávrhu PK, představenstvo nad rámec výše uvedeného rovněž 
k ekonomickým aspektům zdůvodnění akcionáře PK uvádí následující: 

Představenstvo společnosti navrhuje objem finančních prostředků pro poskytování darů ze zcela jiných 
důvodů, než je optimalizace nákladů. Návrh představenstva reflektuje jednu z hlavních strategických 
priorit společnosti – společenskou odpovědnost. Finanční prostředky alokované pro poskytování darů 
vycházejí z dlouhodobé činnosti Skupiny ČEZ v oblasti dárcovství, která naplňuje heslo „Pomáháme tam, 
kde působíme“. Jedná se zejména o regiony v bezprostředním okolí našich výrobních zdrojů, distribučních 
zařízení a dalších provozů, kde chceme být spolehlivým a dobrým sousedem, který se podílí na zvyšování 
kvality každodenního života tamních obyvatel a místních komunit. Prostřednictvím přímých finančních 
darů tak přispíváme zejména na rozvoj místní infrastruktury. 

Skupina ČEZ jako jedna z mála rovněž podporuje široké spektrum neziskových organizací, a to včetně 
příspěvků na pokrytí jejich provozních nákladů, či na jejich vlastní profesní rozvoj. Přispívá tak ke kultivaci 
a profesionalizaci celého neziskového sektoru v České republice. Zároveň je to jedna z forem, jak Skupina 
ČEZ pomáhá České republice naplňovat globální Cíle udržitelného rozvoje OSN (tzv. SDGs).

2


